



## **CURRICULUM VITAE**



**DR. FATHIYAH MOHD FAKHRUDDIN**  
Department of Language & Humanities Department,  
Faculty of Educational Studies,  
Universiti Putra Malaysia,  
43400 UPM Serdang, Selangor  
T: 03-8946 8215  
F: 03-8946 8222  
E: [fathi@upm.edu.my](mailto:fathi@upm.edu.my)

<b>A. MAKLUMAT UMUM (GENERAL INFORMATION)</b>	
<b>Nama (Name)</b>	Fathiyah Mohd Fakhruddin
<b>Gelaran ( Title)</b>	Dr
<b>Jawatan (Position)</b>	Pensyarah Kanan
<b>Kelayakan (Qualification)</b>	Ph.D
<b>Jabatan (Department)</b>	Jabatan Pendidikan Bahasa Dan Kemanusiaan
<b>Bidang Kepakaran (Area of Specialisation)</b>	Pendidikan Islam
<b>Email</b>	fathi@upm.edu.my
<b>Phone</b>	03-89468215
<b>Homepage</b>	-

<b>B. BIODATA</b>
<p>Dr. Fathiyah bt Mohd Fakhruddin ialah pensyarah kanan di Jabatan Pendidikan Bahasa dan Kemanusiaan, Fakulti Pengajian Pendidikan. Beliau menamatkan persekolahan menengah di Kolej Islam Sultan Alam Shah, Klang, Selangor. Seterusnya beliau memperolehi Sarjana Muda Pendidikan Islam (Kepujian) dan Sarjana Pengajian Islam dari Universiti Malaya. Pada tahun 2004 beliau dilantik sebagai tutor di Jabatan Pendidikan Bahasa dan Kemanusiaan. Beliau selanjutnya memperoleh ijazah Doktor Falsafah dalam bidang Kurikulum dan Pengajaran (Pendidikan Islam) pada tahun 2010 di Universiti Putra Malaysia. Penyelidikan dan penerbitan beliau berkisar tentang pengajaran Pendidikan Islam sekolah rendah dan menengah, pendidikan tahfiz serta pendidikan ulul albab.</p>

<b>C. BIDANG PENYELIDIKAN (RESEARCH AREA)</b>
<ul style="list-style-type: none"> <li>- Pengajaran Pendidikan Islam</li> <li>- Guru Pendidikan Islam</li> <li>- Pendidikan Tahfiz</li> <li>- Pendidikan Ulul Albab</li> </ul>

<b>D. PENYELIDIKAN SEMASA (CURRENT RESEARCH)</b>
<ol style="list-style-type: none"> <li>1) Theory Building for Ulul Albab Teachers' Professional Development Program - Ketua Projek, 2 November 2015 – 1 April 2018, Kementerian Pendidikan Malaysia (sedang berjalan)</li> <li>2) Karakteristik Murid Yang Mengikuti Aliran Tahfiz - Ketua Projek 1 Disember 2013- 30 Mei 2017, Kementerian Pendidikan Malaysia (selesai)</li> <li>3) Penerapan Falsafah Pendidikan Islam Oleh Guru Pendidikan Islam Sekolah Rendah Ke Arah Pembangunan Insan Yang Menyeluruh - (Ketua Projek) , 14 Oktober 2011- 14 Oktober 2013, Universiti Rugs Inisiatif 5 (selesai)</li> </ol>

<b>E. PENERBITAN (PUBLICATION)</b>
<p><b>Jurnal</b></p> <p><b>Fathiyah Mohd Fakhruddin</b>, Nor Hayati Alwi, Azimi Hamzah &amp; Lukman Abd. Mutalib. (2013). Pemahaman dan pengalaman guru pendidikan Islam menerapkan elemen</p>

amalan dalam pengajaran. *Online Journal of Islamic Education*. Vol 1(1), 2013, 1-16.

Asmawati Suhid & **Fathiyah Mohd Fakhruddin**. (2012). Gagasan pemikiran falsafah dalam pendidikan Islam : hala tuju dan cabaran. *Journal of Islamic and Arabic Education*. 4(2), 57-70.

Mesnan Supa`ad, Nor Wahiza Abd Wahat, **Fathiyah Mohd Fakhruddin** & Turiman Suandi. (2013). Factors Contributing to the Subjective Career Success Among Islamic Educators in Primary Schools. *International Journal of Education & Literacy Studies*. 1(1), July 2013, 55-60.

Rohana Tan, Norhasni Zainal Abiddin, Azimi Hamzah & **Fathiyah Mohd Fakhruddin**. (2013). Pengaruh Faktor Psikososial ke atas Penghayatan Akhlak Islam dalam kalangan Belia Institusi Pengajian Tinggi Awam Terpilih di Malaysia. *Jurnal Personalia Pelajar*. 16, Disember 2013, 55-64.

Norlizah Che Hassan, **Fathiyah Mohd Fakhruddin** , Ahmad Fauzi Mohd Ayub, Lukman Abd Mutalib & Wan Marzuki Wan Jaafar (2015). Tahfiz Schools Entry Requirement and Characteristics of Tahfiz Students. *International e-Journal of Advances in Education*. 1(3), December 2015, 234-241

#### **Buku**

**Fathiyah Mohd Fakhruddin**. (2012). *Peranan dan cabaran guru dalam pengajaran pendidikan Islam*. Serdang: Penerbit Universiti Putra Malaysia

#### **Bab buku**

**Fathiyah Mohd Fakhruddin**, Ahmad Fauzi Mohd Ayub, Norlizah Che Hassan, Wan Marzuki Wan Jaafar & Lukman Abd Mutalib. (2015). Cabaran Pendidikan Tahfiz di Malaysia dalam Melahirkan Generasi al-Quran. Dalam Mohd Zaini Zakaria, Robiatul Adawiyah Mohd, Noor Azma Mohd Khassim, Abdullah Salaeh, Sajedah H.A. Samarah & Adnan Mohamed Yusoff (2015). *Memasyarakatkan Quran Mensejahterakan Ummah*. Bandar Baru Nilai: Fakulti Pengajian Quran dan Sunnah, USIM.

#### **Prosiding Konferens**

**Fathiyah Mohd Fakhruddin**, Nor Hayati Alwi, Azimi Hamzah & Lukman Abd. Mutalib. (2009). Peranan guru pendidikan Islam dalam menerapkan elemen falsafah pendidikan Islam dalam pengajaran subjek pendidikan islam di sekolah menengah : satu tinjauan ringkas. Kertas kerja dibentangkan di seminar penyelidikan pendidikan dan pembangunan sumber manusia, Fakulti Pengajian Pendidikan, Universiti Putra Malaysia pada 17 Disember 2009.

**Fathiyah Mohd Fakhruddin**, Nor Hayati Alwi, Azimi Hamzah & Lukman Abd. Mutalib. (2010). Pembangunan insan seimbang menerusi penterjemahan falsafah pendidikan Islam dalam pengajaran di sekolah. Kertas kerja dibentangkan di persidangan falsafah dan pembangunan insan, Fakulti Pendidikan Univ. Malaya pada 5 dan 6 Ogos 2010.

**Fathiyah Mohd Fakhruddin**, Nor Hayati Alwi, Azimi Hamzah & Lukman Abd. Mutalib. (2010). Kajian tentang penerapan elemen keimanan dalam falsafah pendidikan Islam dalam pengajaran pendidikan Islam di sekolah menengah. Kertas kerja dibentangkan di Seminar penyelidikan pendidikan dan pembangunan sumber manusia, Fakulti Pengajian Pendidikan, Universiti Putra Malaysia pada 15 disember 2010.

**Fathiyah Mohd Fakhruddin**, Nor Hayati Alwi, Azimi Hamzah & Lukman Abd. Mutalib. (2011). Profesionalisme guru-guru pendidikan Islam dalam melahirkan modal insan berkualiti dan seimbang. Kertas kerja yang dibentangkan di Seminar majlis dekan-dekan pendidikan Ipta di Fakulti Pengajian Pendidikan, UPM pada 27-28 September 2011

**Fathiyah Mohd Fakhruddin** dan Asmawati Suhid. (2011). Peranan guru pendidikan Islam dalam membentuk generasi unggul. Kertas kerja yang dibentang di World Congress for Islamic History and Civilization (WOCIHAC) pada 10-11 Oktober 2011

Asmawati Suhid, **Fathiyah Mohd Fakhruddin** dan Abdul Muhsin Ahmad. (2011). Wanita dan pembangunan negara. Kertas kerja yang dibentang di World Congress for Islamic History and Civilization (WOCIHAC) pada 10-11 Oktober 2011

**Fathiyah Mohd Fakhruddin, Nor Hayati Alwi, Azimi Hamzah dan Lukman Abd Mutalib** (2012). Pemahaman dan pengalaman guru pendidikan Islam dalam menerapkan elemen amalan dalam pengajaran. Kertas kerja yang dibentang di Seminar penyelidikan pendidikan dan pembangunan sumber manusia, Fakulti Pengajian Pendidikan, Universiti Putra Malaysia pada 28-29 Februari 2012

**Fathiyah Mohd Fakhruddin**, Nor Hayati Alwi & Asmawati Suhid. (2012). Penerapan elemen ilmu oleh guru pendidikan Islam dalam pengajaran pendidikan islam sekolah menengah. Kertas kerja yang dibentang di Wacana Pendidikan Islam Siri 9 peringkat serantau di Hotel Centrepoint, Brunei Darussalam pada 24-27 September 2012.

Asmawati Suhid, **Fathiyah Mohd Fakhruddin** & Lukman Abd Mutalib. (2012). Pemantapan akhlak menerusi amalan pengajaran guru pendidikan Islam dalam kalangan murid sekolah integriti. Kertas kerja yang dibentang di Wacana Pendidikan Islam siri 9 peringkat serantau di Hotel Centrepoint, Brunei Darussalam pada 24-27 September 2012.

**Fathiyah Mohd Fakhruddin**, Asmawati Suhid, Lukman Abd Mutalib & Samsilah Roslan (2013). Perkembangan dan sumbangan sekolah Islam swasta terhadap sistem pendidikan negara. Kertas kerja yang dibentang di 3 rd International Conference on Islamic Education di Pusat Latihan Esset, Kajang pada 6-7 April 2013.

Asmawati Suhid, Mohd Rezduan Mat Jurit, **Fathiyah Mohd Fakhruddin**, Abd Muhsin Ahmad & Mohd Aderi Che Noh. (2013). Personaliti Pendidik Yang Ideal: Apa Kata Pelajar Institut Pengajian Tinggi. Kertas kerja yang dibentang di 3 rd International Conference on Islamic Education di Pusat Latihan Esset, Kajang pada 6-7 April 2013.

**Fathiyah Mohd Fakhruddin** & Nor Hayati Alwi (2013). Pemahaman tentang Falsafah Ibadah dan Pengalaman Mengajar Ibadat Dalam Kalangan Guru-guru Pendidikan Islam Sekolah Rendah. Kertas kerja yang dibentangkan di Seminar Kebangsaan Majlis Dekan-dekan Pendidikan IPTA Kali ke IV di Universiti Islam Antarabangsa Malaysia pada 23-25 September 2013.

**Fathiyah Mohd Fakhruddin** & Nor Hayati Alwi (2013). Ikhlas dan Penerapannya Dalam Pengajaran Pendidikan Islam Sekolah Menengah. Kertas kerja yang dibentangkan di Seminar Penyelidikan Pendidikan dan Pembangunan Sumber Manusiadi Fakulti Pengajian Pendidikan, UPM pada 10 Oktober 2013.

Nurul Syuhada Johari, Asmawati Suhid & **Fathiyah Mohd Fakhruddin** (2013). Penelitian Terhadap Model j-Qaf dan Masalah Pelaksananya di Sekolah-sekolah Rendah di

Malaysia. Kertas kerja yang dibentangkan di Seminar Pasca Siswazah dalam Pendidikan (GREDEC) di Fakulti Pengajian Pendidikan, UPM pada 1 Disember 2013.

Rohana Tan, Norhasni Zainal Abiddin, Azimi Hamzah & **Fathiyah Mohd Fakhruddin** (2013). Pengaruh Ibu bapa dan Rakan Sebaya Ke Atas Akhlak Belia Sebuah Universiti Awam di Malaysia. Kertas kerja yang dibentangkan di Seminar Pasca Siswazah dalam Pendidikan (GREDEC) di Fakulti Pengajian Pendidikan, UPM pada 1 Disember 2013.

**Fathiyah Mohd Fakhruddin** & Nor Hayati Alwi (2014). Penelitian Terhadap Elemen Ilmu : Pemahaman dan Pelaksanaan Oleh Guru-guru Pendidikan Islam Sekolah Rendah. Kertas kerja yang dibentangkan di Seminar Penyelidikan Pendidikan dan Pembangunan Sumber Manusiadi Fakulti Pengajian Pendidikan, UPM pada 15 Oktober 2014.

**Fathiyah Mohd Fakhruddin** , Norlizah Che Hassan, Ahmad Fauzi Mohd Ayub, Lukman Abd Mutalib & Wan Marzuki Wan Jaafar (2014). Pendidikan Tahfiz dalam Arus Pendidikan Negara ke Arah Melahirkan Generasi Al-Quran: Harapan dan Cabaran. Kertas kerja yang dibentangkan di Wacana Pendidikan Islam Siri ke 10 di Dewan Saadah, Wisma Majlis Ugama Islam Sabah pada 15 – 16 Disember 2014.

Sharini Che Ishak & **Fathiyah Mohd Fakhruddin**. Kaedah Pembelajaran Tahfiz dalam Kalangan Murid Aliran Tahfiz: Satu Sorotan Ringkas. Kertas kerja yang dibentangkan di Seminar Pasca Siswazah dalam Pendidikan (GREDEC) di Fakulti Pengajian Pendidikan, UPM pada 21 Disember 2014.

Sharmimie Sahari & **Fathiyah Mohd Fakhruddin**. Aspek-aspek Persediaan Murid bagi Mengikuti Aliran Tahfiz di Malaysia. Kertas kerja yang dibentangkan di Seminar Pasca Siswazah dalam Pendidikan (GREDEC) di Fakulti Pengajian Pendidikan, UPM pada 21 Disember 2014.

Siti Solehah Ibrahim, Umi Kalthom Abd Manaf, Ady Hameme Nor Azman, **Fathiyah Mohd Fakhruddin**, Nor Hayati Alwi, Fadzilah Abd Rahman & Hafizah Zulkifli (2014). Kertas kerja yang dibentangkan di Seminar Pasca Siswazah dalam Pendidikan (GREDEC) di Fakulti Pengajian Pendidikan, UPM pada 21 Disember 2014.

**Fathiyah Mohd Fakhruddin** , Norlizah Che Hassan, Ahmad Fauzi Mohd Ayub, Lukman Abd Mutalib & Wan Marzuki Wan Jaafar (2015). Kaedah dan Proses Hafazan Murid Aliran Tahfiz. Kertas kerja yang dibentangkan di International Conference on Global Education di Universitas Ekasakti, Padang, Indonesia pada 25-26 Mei 2015.

Norlizah Che Hassan, **Fathiyah Mohd Fakhruddin** , Ahmad Fauzi Mohd Ayub, Lukman Abd Mutalib & Wan Marzuki Wan Jaafar (2015). Pendidikan Aliran Tahfiz dan Cabarannya. Kertas kerja yang dibentangkan di International Conference on Global Education di Universitas Ekasakti, Padang, Indonesia pada 25-26 Mei 2015.

**Fathiyah Mohd Fakhruddin** , Norlizah Che Hassan, Ahmad Fauzi Mohd Ayub, Lukman Abd Mutalib & Wan Marzuki Wan Jaafar (2016). Bentuk Sokongan Ibubapa kepada Anak yang Mengikuti Aliran Tahfiz. Kertas kerja yang dibentangkan di International Conference on Islamic Education di Institut Pendidikan Guru Kota Samarahan, Kuching, Sarawak pada 5-7 Oktober 2016.

**Fathiyah Mohd Fakhruddin**, Ahmad Fauzi Mohd Ayub, Norlizah Che Hassan, Lukman Abd Mutalib & Wan Marzuki Wan Jaafar (2016). Adab dan Amalan Murid Aliran Tahfiz di Sekolah Agama Kerajaan. Kertas kerja yang dibentangkan di International Conference on Education, Business, Islamic & Technology di Hotel Bayview Langkawi, Kedah pada

29 hingga 30 Julai 2017.

**F. PENGAJARAN (TEACHING)**

- LHE3404 Pendidikan Akidah Islam (prasiswazah)
- LHE3405 Pendidikan Syariah Islam (prasiswazah)
- LHE3408 Tasawwur Islam (prasiswazah)
- SKP2203 Tamadun Islam Dan Tamadun Asia (prasiswazah)
- EDU5601 Falsafah Dan Pemikiran Dalam Pendidikan Islam (siswazah)